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دلالانی که خسارت های 
جبران ناپذیری را رقم می زنند

سمیه ملکی  دکتر بابک نیکومرام  رئیس انجمن 
جراحان پلاستیک و زیبایی ایران  با تاکید بر اینکه سن 
انجام عمل های زیبایی کاهش پیدا کرده گفت :  افزایش 
تقاضای جهانی برای اعمال جراحی زیاد گردیده اســت 
که قسمتی مهمی از آن به خاطر تبلیغات گسترده  در 
فضای مجازی است و به کشور ما هم محدود نمی شود 
اما نکته این است که بعضی کشورها انرا مدیریت کرده و 
قوانین و گایدلاینهایی به روز و کارامد با کمک انجمنهای 
مرتبط بــرای مدیریت اعمال جراحــی زیبایی و حفظ 
سلامت مردم تدوین نموده اند که در کشور ما متاسفانه 
این گایدلاینها وجود ندارد و برای آن برنامه ریزی نشده 
است! و در بعضی مواقع  وجود بعضی دستورالعمل های 
تبلیغاتی که بدون مشورت صاحب نظران در این حوزه 
تهیه شده است نتیجه معکوس داشته است و بعضاً جلوی 
تبلیغات سالم همکاران فوق تخصص جراحی پلاستیک و 
دیگر رشته های مرتبط  که بطور کاملا حرفه ای و مطابق 
استانداردهای بین المللی درس جراحی های پلاستیک 
و زیبایی را خوانده اند بــرای فعالیت در فضای مجازی 
گرفته میشــود، درحالیکه افراد غیر پزشــک و دلالان 
بوفور با گذاشتن عکســهای اقوا گرایانه و گمراه کننده، 
بیماران را از چرخه ســالمی که میتواند داشــته باشد 
بدور کرده که میتواند خســارات جبران ناپذیری برای 
سلامت بیماران بهمراه داشته باشد. اگر در این بمباران 
انبوه تبلیغاتی اعمال جراحی زیبایی در فضای مجازی، 
فرصت رشد افراد صاحب صلاحیت واقعی و قانونی داده 
نشود، بیماران دچار سردرگمی شده و نمیتوانند جراحان 
واقعی صاحب صلاحیت  اعمال جراحی زیبایی را از غیر 

تشخیص دهند.
خروج بیماران از چرخه صحیح بیماریابی باعث میگردد 
که بیماران توســط افراد غیر صاحب صلاحیت قانونی 
ویزیت شده و اساس این تبلیغات خارج از اصول چون از 
اصل دروغین و گمراه کننده است و مبنی آن سودجویی 
هست، قطعا بیماران بخوبی مشاوره نشده و ممکن است 
اندیکاسیون های غیر علمی برایشان گذاشته شود و این 
انحرافات در بیماریابی موجب اخلال در  سلامت بیماران 
میگردد. برای مثال یک فوق تخصص جراحی پلاستیک 
با توجه به اموزشهای رسمی دانشگاهی طولانی و مطابق 
اصول علمی که دیده اســت قاعدتا در انتخاب بیمار، از 
نظر سن و بلوغ فکری لازم برای اعمال جراحی زیبایی بر 
اساس اموزشهایی که دیده است، بیشترین تامل و دقت 
را در هنگام مشاوره با بیمار انجام میدهد که ممکن است 
در چرخه های  ناســالم بیماریابی برای سود بیشتر این 
اصول در نظر گرفته نشده و سن اعمال جراحی زیبایی 

در کشور با شیب تندی پایین بیاید.
پس برای اینکه ما بتوانیم سلامت جامعه را از هر لحاظ 
در انجام اعمال جراحی زیبایی تامین کنیم میبایســتی 

تمهیداتی را در نظر بگیریم:
 تبلیغــات زیبایی در فضای مجازی بطور هوشــمندی 
کنترل شــود تا بیماران بتوانند بــه راحتی به جراحان 
ذیصــلاح قانونــی در امر جراحی پلاســتیک و زیبایی 
دسترســی پیدا کنند و از طرفی بطــور موثری جلوی 

فعالیت مداخله گران گرفته شود.
فضای کسب و کار جراحانیکه بطور قانونی و آکادمیک 
برای جراحی پلاســتیک و زیبایی با خرج سرمایه های 

هنگفت کشور تربیت شده اند، تسهیل گردد. 
بــرای مثــال تســهیلاتی را در نظر بگیریــم که فارغ 
التحصیلان رشته فوق تخصصی جراحی پلاستیک سریعا 
مطب زده و بتوانند وارد بازار کار گردند  و از دانشــی که 
با صرف عمر زیاد در این راه کسب کرده اند، سریعا برای 

بهبود سلامت مردم استفاده کنند. 
موجبات قانونی و تسهیلات لازم برای احداث کلینیکهای 
پلاســتیک و زیبایی فراهم گردیده و مســیولیت فنی 
آنها به متولیان اصلی این امور ســپرده شود که بتوانند 
با دانش بالایی که کســب کرده انــد در اداره و نظارت 
اینگونه کلینیکها و تضمین سلامت مردم بکار ببرند نه 
آنکه شاهد آن باشیم که سرمایه داران و تاجران بیشتر 
در ایــن عرصه وارد گردند. آمــار جهانی اعمال جراحی 
زیبایی نشان دهنده این اســت که جراحان پلاستیک 
اعمــال جراحی خود را ۳۱درصد در تســهیلات مطبی 
و کلینیکــی مربوط به خود  انجام میدهند که میتوانند 
اعمال نظر مدیریتی و نظارتی خودشان را داشته باشند 
و ۲۰ درصد در مراکز جراحی محدود هســت که طبعا 
نظارتشــان و مسیولیتشان کمتر هســت ولی در ایران 
تسهیلات مطبی و کلینیکی برای انجام اعمال جراحی 
زیبایی توسط جراحان پلاستیک تعریف نشده است که 

به نظر من بایستی برای آن چاره اندیشی شود.
آیین نامه  جامع صریح و روشن در خصوص کلیه اعمال 
جراحی زیبایی با استفاده از توان بالای صاحب نظران و 
متولیان اصلی رشــته های دانشگاهی مرتبط  زیر نظر  
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تدوین گردد. 
برای حفظ ضمانت اجرایی این آیین نامه اعمال جراحی 
زیبایی،  مقــررات و قوانین حوزه پزشــکی در مجلس 
مورد بازبینی قرار گرفته تا قوانین محکم و شفاف با اثر 

بازدارندگی موثر در این حوزه تدوین و ابلاغ گردد.
در ادامه علیرضا صابری دبیر انجمن جراحان پلاستیک 
و زیبای ایــران نیز گفت: کنگره فوق تخصصی جراحی 
پســتان و فرم دهــی بدن در مرکز همایــش رایزن در 
کاشانک تهران برگزار شد که در مجموع ۷ پنل بزرگ  و 
بیش از ۴۰ سخنرانی و مقاله  مهم در این کنگره ارائه شد 
.در این کنگره پزشکان  فوق تخصص جراحی پلاستیک 
روش هــای نوین و تجارب خودشــان را به اشــتراک 
گذاشتند و بیش از ۲۰۰ فوق تخصصص در این همایش 
دو روزه  شرکت داشتند که در کنار آن دستیاران  فوق 
تخصصی از همه ایران به طور چشــمگیر در این کنگره 

حضور بهم رساندند 
او با تاکید بر اینکه بیمه ها  برخی از عمل های ترمیمی 
و بازســازی  را که همزمــان در کنار عمل های زیبایی   
انجام می شــوند را به خوبی  ،پوشــش می دهد  افزود: 
عملی مثل انحراف بینی و یا نواقص  های همراه تولد یا 
فتق ها را بیمه ها پاســخ می دهند اما نکته اینجا است 
که  نیازی به ورود بیمه ها در این بخش نیســت و هیچ 
کجای دنیا هم توسط  بیمه پوششی برای زیبایی وجود 
نــدارد چراکه  این اتفاق می تواند ترغیب به انجام عمل 
های زیبایی را بیشتر کند این چیزی است که  ما هم به 

دنبال آن نیستیم.

گزارشدرنگ

مهدی یوسفی  در راســتای بازاجتماعی کــردن زندانیان با محوریت مهارت 
آموزی اقتصادی، دیروز با حضور مسئولان دستگاه قضا و اصحاب رسانه کارخانه 

تولید دوچرخه در زندان قزل حصار افتتاح شد.
از مهمترین اهداف دســتگاه قضا در حوزه ســازمان زندان ها را مهارت آموزی و 
اســتفاده بهینه زندانیان از وقت برای دورانی اســت که به اجتماع باز می گردد. 
افرادی که با کسب مهارت می توانند برای فردایشان برنامه ریزی داشته باشند و 
در عین حال در دوران گذران محکومیتشان حرفه ای اموخته و به اقتصاد خانواده 
خود نیز یاری رســانند. در همین راســتا کاروان ۳۵ نفره اصحاب رســانه جهت 
بازدید و نظارت کارخانه دوچرخه سازی مستقر در زندان قزلحصار به استان البرز 
اعزام شــد.کارخانه دوچرخه سازی زندانیان قزلحصار حدود ۷۰۰۰ متر مربع و با 

ظرفیت اشتغال ۵۰۰ نفر از مددجویان زندان قزلحصار است.
حجت الاســلام محمد مصدق معاون اول قوه قضاییــه در افتتاح کارخانه تولید 
دوچرخه در زندان قزل حصار که صبح امروز برگزار شــد، گفت: امروز مفتخریم 
که ســازمان زندانها در مســیر اصلی خود که بازاجتماعی کردن زندانیان است 

حرکت کرده و کار بسیار بزرگی انجام داده است. 
وی ادامــه داد: براســاس آموزه های دینی هدف از زندان این اســت که زندانی 
را تربیــت کرده تا به آغوش جامعه باز گردد، خدارا شــکر که با مدیریت رئیس 
ســازمان زندانها و همه همکاران شــان در سرتاسر کشــور این مهم به خوبی در 
حال انجام اســت، اگر بتوانیم هر مقدار به این هدف نزدیک شویم و زندانی بعد 
از آزادی مشــغول حرفه ای بشود که در زندان آموخته و نرخ بازگشت زندانی به 

زندان کاهش پیدا کند ما موفق هستیم. 
وی ادامه داد: وقتی کســی در این مجموعه حِرف مختلف را می آموزند از زندان 
خارج می شود و در آن حرفه اشتغال پیدا می کند مسیر زندگی اش تغییر می کند 
و ما هرچقدر در این زمینه هزینه کنیم در واقع ســرمایه گذاری کرده ایم. معاون 
اول قوه قضائیه گفت: براساس سند تحول قضایی موضوع اشتغال زندانیان نیاز به 
یک برنامه مدون علمی و عملیاتی دارد که بنیاد تعاون انجمن حمایت از زندانیان 
و سازمان زندانها این کار را انجام می دهند. وی ادامه داد: در بنیاد تعاون همواره 
تاکید کرده ایم که باید اشــتغال را زیاد کنیــم و در جاهایی که نیاز داریم بجای 
اســتخدام کارمند از بیرون از زندانیان اســتفاده کنیم درباره دستمزد زندانیان 
صحبت های گسترده شده و دستمزد افزایش پیدا کرده، اما قرار است درخصوص 
افزایش دستمزد زندانیان تجدیدنظر شــود. اگر بتوانیم براساس یک برنامه بین 
۲۰ تا ۳۰ درصد اشتغال را نسبت به سال قبل افزایش دهیم این کار یک برنامه 

موفق می شود که دوستان در این زمینه در حال حرکت هستند. 
وی با اشاره به لزوم اطلاع رسانی درخصوص فعالیت های اشتغالزایی در زندانهای 
کشور از سوی ســازمان زندانها گفت: باید فعالیت های ســازمان زندانها در این 
زمینه اطلاع رســانی شود تا باعث اعتمادسازی برای جذب سرمایه گذاری و جلب 
مشارکت خیرین شود .وی ادامه داد: ما درخصوص انعکاس اخبار قوه قضاییه به 
ویژه ســازمان زندانها مدیون اصحاب رسانه هستیم. حجت الاسلام مصدق گفت: 
خداراشاکریم در این دوساله فعالیت های اقتصادی بنیاد تعاون بسیار شفاف است. 
استان تهران به دلیل تعدد و کثرت زندانی نیازمند اهتمام ویژه است ما هر مقدار 
درخصوص اشتغال و حرفه آموزی اگر بتوانیم با هماهنگی رئیس کل و دادستان 
استان کار انجام دهیم موفقیت بیشتر خواهد شد. امیدواریم این دوچرخه سازی 
باعث شود شاهد افتتاح سایر صنایع در اینجا باشیم تا جوانان ما که به هر علتی 

در این جا هستند باز اجتماعی شده و به اجتماع و خانواده باز گردند.
در همین راستا نیز مدیرکل زندان های استان تهران گفت: کل زندانیان شاغل در 
زندان های تهران ۸۱۴۷ نفر هستند که از این تعداد زندانیان ۳۲۴۷ نفر اشتغال 
نشســته دارند و ۲۳۳۴ نفر شــاغل کارگاهی و ۲۲۶۶ در زندان های باز مشعول 
به کارند. سیدحشــمت الله حیات الغیب در آیین افتتاح کارخانه تولید دوچرخه 
زندانیان قزلحصار، گفت: امروز ســازمان زندان ها نقش بی بدیلی در ایجاد نظم و 
آرامش و امنیت اجتماعی ایفا می کند. در جوامع بشری و انسانی زندان ضرورت 
اجتناب ناپذیر است و  ما نیاز داریم که افرادی که مخل  نظم در جامعه اند  در 

محیطی همچون زندان محدود و نگهداری شوند.
وی بــا بیان اینکه باید حبــس زندانیان همراه با اصلاح و تربیت باشــد، گفت: 

نگاه دین اســلام به زنــدان و زندانی نگاه اصلاح و تربیتی اســت. با همکاری و 
تعامل خوب مقامات قضایی استان تهران به ویژه رییس کل دادگستری تهران و 
دادستان تهران و  بنیاد تعاون زندانیان در سال های اخیر در حوزه حرفه آموزی 

زندانیان کارهای خوبی انجام شده است.  
حیات الغیب افزود: کل زندانیان شــاغل در زندان های تهران  ۸۱۴۷ نفر هستند 
که از این تعداد زندانیان  ۳۲۴۷ نفر اشــتغال نشســته دارند و ۲۳۳۴ نفر شاغل 
کارگاهی و ۲۲۶۶ در زندان های باز مشعول به کارند. در سال جاری تا پایان دی 

ماه بیش از ۴۵ میلیارد تومان به زندانیان شاغل حقوق پرداخت شد.
وی گفت: کارخانه دوچرخه ســازی در  سوله ۷ هزار متر مربع ندامتگاه قزلحصار 
است که بالغ بر ۱۰ سال تعطیل بود و  نهایتا با همکاری مسئولین در بازه زمانی 
کمتر از ۵ ماه تعمیر و بهســازی شــد و تمام اقدامات ساخت دوچرخه از صفر تا 
صد توســط زندانیان انجام شــد. با این روش ۳۰۰ نفر زندانــی در این کارخانه 
مشــغول به کارند و در آموزش و ساخت  ۴۰۰ دستگاه دوچرخه مشغولند و یک  
میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان تا پایان دی ماه به آنها دســتمزد داده شده است. 
 غلامعلی محمدی رییس ســازمان زندان های نیز در این مراسم گفت: مهمترین 
رسالت سازمان زندان ها اصلاح و تربیت است و قطعا اشتغال بهترین روش برای 
تحقق این رسالت و باز اجتماعی شدن زندانیان و حرفه آموزی و اشتغال است.

وی افزود: رکن فرایند اصلاح مجرمین در بســتر حرفه آموزی شکل می گیرد. به 
موازارت حرفه آموزی اقدامات فرهنگی متنوعی در زندان ها انجام می شود. افتتاح 
امروز کارخانه دوچرخه سازی موضوع مهمی است زیرا در یکی از پرجمعیت ترین 
زندان های کشور رخ داده است و ندامتگاه قزلحصار محل نگهداری مجرمین مواد 
مخدر اســت.وی با بیان اینکه گسترش اشــتغال صنعت محور، رویکرد سازمان 
زندان ها در اشــتغال زندان ها اســت گفت: این اشــتغال پایدارترین نوع اشتغال 
است. این صنعت سازی افزایش درامد فرد شاغل را بیشتر می شود و ظرفیت به 
کارگیری نیروهای کار نیز از موجبات صنعتی شدن اشتغال است. ما دست همه 

فعالین اقتصادی برای ورود به این عرصه را به گرمی می فشاریم.
وی با بیان اینکه به دنبال اجرای راهبرد خوابگاه کارگاه هستیم، گفت: درصددیم 
کارگاه ها در مجاورت محل اسکان زندانیان باشد. ان شاءالله تحقق خوابگاه کارگاه 
در زندان های مرکزی شــکل می گیرد چرا که این روش موجب افزایش راندمان 

کار می شود.

 هیچ مانعی برای پرداخت دستمزد زندانیان 
وجود ندارد

رحیم مطهرنژاد مدیر عامل بنیاد تعاون زندانیان کشــور نیز در این مراسم درباره 
میزان حقوق زندانیان شــاغل در کارخانه دوچرخه ســازی گفت: سیاست بنیاد 

تعاون در سه سال اخیر افزایش حقوق و دستمزد زندانیان بوده است.
وی با بیان اینکه برخی زندانیان تمام ۲۲ روز کاری را در محل کار خود نیستند، 
گفت: هر کجا که مشــاغل قابلیت اندازه گیری داشــته باشــد، حقوق کارمزدی 
پرداخت می کنیم و میانگین دســتمزد پرداختی از ۳ میلیون تومان تجاوز کرده، 
اما این محدودیت را داریم که همانند کارگران بیرون از زندان به طور ۸ ســاعته 

نمی توانیم از زندانیان شاغل در کارگاه ها استفاده کنیم.
مدیر عامل بنیاد تعاون زندانیان کشــور عنوان کــرد: هیچ مانعی برای پرداخت 
دستمزد کامل زندانیان به خانواده شان وجود ندارد.وی با اشاره به اینکه دوره های 
آموزشــی برای زندانیان برگزار می کنیــم، افزود: زندانیان بــا آموزش هایی که 
می بینند و بعد از آن در محیط کار خود، بسیار حرفه ای مشغول به کار می شوند و 

پس از آزادی از زندان با دریافت تسهیلات می توانند کارآفرین شوند.
وی گفت: بناست سرمایه گذار کارخانه موتورسازی در استان قم که اخیراً افتتاح 
شــد، در اســتان های خراســان رضوی، تهران و فارس و اصفهان نیز خط تولید 
موتور با اســتفاده از ظرفیتی که ما در اختیارش قرار می دهیم، راه اندازی کند.

مدیر عامل بنیاد تعاون زندانیان کشــور عنوان کرد: به زودی در گرگان کارخانه 
نخ های پنبه ای و پارچه های گردباف را افتتاح می کنیم.مطهرنژاد خاطرنشان کرد: 
هزینه تأمین زمین، ســوله، انرژی و نیروی انســانی گران است، اما کارآفرینان 
می توانند همه این امکانات را در زندان ها با هزینه ای بسیار کم داشته باشند و به 
تولید محصولات خود مشــغول شوند. وی با اشاره به اینکه به همت بنیاد تعاون 
زندانیان کشــور در ۴ اســتان چادرهای هلال احمر تولید می شود، گفت: میزان 
اشــتغال مولد و غیر مولد زندانیان ۳۰ تا ۳۵ درصد است.مدیرعامل بنیاد تعاون 
زندانیان کشور با اشاره به اینکه هیچ تاکید و اجباری به کارآفرینان برای استفاده 
از برندمان را نداریم، گفت: هزار و ۲۵۰ فروشگاه حامی در زندان های کشور فعال 
اســت تا زندانیان مایحتاج خود را تأمین کنند و در زندان های دارای بالای ۵۰۰ 
نفر زندانی کترینگ مستقر کردیم و خدمات رفاهی را گسترش دادیم و خدمات 

پولی بانکی شأن را گسترش بخشیدیم.

کارخانه تولید دوچرخه در زندان قزل حصار افتتاح شد  

بازاجتماعی کردن زندانیان با مهارت آموزی اقتصادی 

شورای رقابت در حمایت از خودروسازان مبنی بر گرانی خودرو اعلام کرده است 
که افزایش قیمت خودروها بر اساس صورت های مالی است.

به گزارش ایرنا، طبق مصوبه شــورای رقابت، مجوز به روزرسانی قیمت محصولات 
خودروسازان بر اساس فرآیندی طبیعی و طبق چارچوب مصوبه ۵۴۳ و اصلاحیه 
۶۳۳ شــورای رقابت در خصوص قیمت گذاری محصولات خودروســازان صورت 
گرفته است.بر این اساس تولیدکنندگان خودرو مستندات و صورت های مالی خود 
در هزینه های تولید را به ســازمان حمایت ارائه خواهند کرد و این سازمان نیز بر 
اساس صورت های مالی دریافت شده، درخواست خودروسازان مبنی بر به روزرسانی 
قیمت محصولات را به دلیل تغییرات نرخ ارز، قیمت مواد اولیه و قیمت نهاده های 
تولید، را مورد بررسی قرار داده و در نهایت طبق چارچوب مصوبات شورای رقابت، 

به خودروساز اجازه افزایش قیمت محصول خود را خواهد داد.
به روزرسانی قیمت خودرو، طبق فرآیندی طبیعی رخ داده و همچون به روزرسانی 
قیمت ســایر کالاها از جمله اقلام خوراکی است.طبق این اصلاحیه مصوبه ۶۳۳، 
در خصــوص خودروهای جدیــد، ضوابط و معیارهای آن توســط وزارت صمت 

تعریف و مشخص و به سازمان حمایت اعلام می شود.
به نظر می رســد با حمایت شــورای رقابت از اقدام خودروســازان در گرانی های 
مکرر، ضروری اســت سازمان تعزیرات به موضوع ورود پیدا کند. برخی سایت ها 
و شــبکه های مجازی، موضوع افزایش قیمت محصولات خودروســازان را مطرح 
و اعــلام کرده انــد که »خودرو رســما گران می شــود و این افزایــش قیمت از 
خودروهای مونتاژی شــروع شده اســت«.در حقیقت پس از بررسی های ایسنا، 

در این موضوع قابل ذکر و تاکید صریح اســت که این مجوز به روزرسانی قیمت 
محصولات خودروسازان بر اساس فرآیندی طبیعی و طبق چارچوب مصوبه ۵۴۳ 
و اصلاحیه  ۶۳۳ شورای رقابت در خصوص قیمت گذاری محصولات خودروسازان 
صورت گرفته اســت.تولیدکنندگان خودرو مستندات و صورت های مالی خود در 
هزینه هــای تولید را به ســازمان حمایت ارائه خواهند کرد و این ســازمان نیز 
بر اســاس صورت های مالی دریافت شده، درخواســت خودروسازان مبنی بر به 
روزرســانی قیمت محصــولات را به دلیل تغییرات نــرخ ارز، قیمت مواد اولیه و 
قیمت نهاده های تولید، را مورد بررســی قــرار داده و در نهایت طبق چارچوب 
مصوبات شورای رقابت، به خودروساز اجازه افزایش قیمت محصول خود را خواهد 
داد.مجدد قابل ذکر است که طبق بررسی ها تأکید شده که این روند به روزرسانی 
قیمت خودرو، طبق فرآیندی طبیعی رخ داده و همچون  به روز رســانی  قیمت  
ســایر کالاها از جمله اقلام خوراکی است. در این میان در خبر دیگری از حوزه 
خودرو، رییس سازمان توســعه تجارت اعلام کرد: جانبازان می توانند از شنبه ۶ 
اسفند نسبت به ویرایش یا اصلاح ثبت نام اولیه خودروهای وارداتی اقدام کنند.

 مهدی ضیغمی گفت: نظر به اینکه آئین نامه واردات خودرو جانبازان تغییر کرده 

و برخی جانبازان بر اســاس آئین نامه، شرایط گروه انتخاب خودروی آنها جابه جا 
شده، لذا لازم است مجدداً ویرایش جدید صورت پذیرد.

وی افــزود: حدود ۳ هزار جانباز واجد شــرایط نیز نتوانســتند در طرح واردات 
خودرو جانبازان ثبت نام اولیه کنند که بر همین اساس مقرر شد؛ این افراد هم با 

مراجعه با سامانه، ثبت نام اولیه خودروی خود را انجام دهند.
رئیس سازمان توسعه تجارت عنوان کرد: به دلیل درخواست های مکرر جانبازان 
نسبت به تغییر خودروی انتخابی و همچنین افزوده شدن تعدادی خودرو جدید 
تصمیم گرفته شد فقط یک بار به کلیه جانبازان معزز اجازه داده شود در صورت 
تمایــل مجدداً خودروی خود را ویرایش کنند. بر اســاس اطلاعیه صادر شــده 
جانبازان ویژه ۷۰ درصد ۶ و ۷ اســفند و سایر جانبازان ۷۰ درصد ۸ و ۹ اسفند 
جانبازان ۵۰ تا ۶۹ درصد نیز ۱۰ تا ۱۲ اســفند می توانند به ســامانه مراجعه و 

نسبت به ویرایش درخواست خود اقدام کنند.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین با اشاره به جزئیات تغییر آئین نامه 
واردات خــودروی جانبــازان گفت: منع قانونی ۵ ســال عدم فــروش خودرو از 
آئین نامه حذف شــده و جانبازان راســاً می توانند اقدام به واردات خودرو کنند.

وی اشاره کرد: بر اساس آئین نامه جدید چنانچه فرد جانباز اقدام به واردات کند 
کلیه مراحل مربوط به اخذ خدمات پس از فروش، استاندارد، محیط زیست، امور 
گمرکی و شماره گذاری را شخصاً باید انجام دهند. مگر آنکه قبلًا خودرو انتخابی 
وارد کشور شده و مراحل استاندارد و محیط زیست را طی کرده باشد که در این 

صورت دو مرحله استاندارد و محیط زیست را لازم نیست انجام دهد.

 حمایت دوباره شورای رقابت 
از گران شدن خودرو

مدیر عامل توانیر گفــت:۱۲۰۰ مگاوات کاهش در برق 
خانگی داشته ایم و تعرفه به این شکل است که تغییری 
پیدا نخواهد کرد و پرمصرف ها به صورت پلکانی افزایش 

تعرفه خواهند داشت.
مصطفــی رجبی مشــهدی مدیر عامل شــرکت توانیر 
با اشــاره به اینکه تابســتان ۱۴۰۳ یکــی از گرم ترین 
تابستان ها خواهد بود گفت: افزایش دما منجر به افزایش 
مصرف برق و اســتفاده از وسایل سرمایشی می شود. به 
همین دلیل ســناریوهایی طراحی شــده که برق پایدار 
برای مردم تأمین شــود، این برنامه شــامل ۱۸۰ اقدام 
در ۶ محور اســت، بخشی توســعه ظرفیت نیروگاهی، 
بخشــی احداث نیروگاه جدید و بخشی افزایش ظرفیت 
نیروگاه های موجود است. وی افزود: ما در بخش توسعه 
ظرفیــت نیروگاهی، برنامه ویژه ای شــامل نیروگاه های 

گازی و ســیکل ترکیبی اســت و علاوه بــر آن نیروگاه 
تجدیــد پذیر در دســتور کار قرار گرفته اســت، ۵۰۰ 
مگاوات نیروگاه هایی که بــا وزارت نیرو قرارداد دارند و 
۴۵۰۰ مگاوات در مناقصه اخیــر به ظرفیت تولید برق 
کشــور در سال آینده اضافه می شــود. وی بیان داشت: 
علاوه بر آنها برنامه مفصلی از جمله در حوزه خانگی در 
سال های گذشته در دستور کار بوده که شامل مشارکت 
۴۰ درصــدی بخش خانگی در مدیریت مصرف بوده که 
امیدواریم توســعه پیدا کنــد و در بخش های مختلف از 
جمله تجاری و کشــاورزی هم صرفه جویی صورت گیرد 
تــا بتوانیم برق مطمئن را برای تابســتان تأمین کنیم.

رجبی مشــهدی گفت: در بخش صنعت بر اساس قانون 
مانــع زدایی از تولید تاکنون ۸۷۰ مــگاوات به ظرفیت 

تولید کشور اضافه شده است.

سال آینده هم برق گران نمی شود
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: انتشار محدود گواهی 
اوراق سپرده خاص تصمیم ستاد اقتصادی دولت بود که 

بانک مرکزی آن را اجرایی کرد.
 ســید احسان خاندوزی اظهار کرد: انتشار گواهی اوراق 
ســپرده خاص )با ســود ۳۰ درصد( در ستاد اقتصادی 
دولت مطرح و تصمیم گرفته شده بود که انتشار محدود 
این اوراق برای پروژه های ویژه در دستور کار قرار بگیرد.

وی افزود: بانک مرکزی هم همان موضوعی که در ستاد 
اقتصادی دولت تصمیم گرفته شده بود را اجرایی کرد و 
شــایعاتی که در مورد اختلافات وجود دارد، علاقه هایی 
برخی افراد است که دنبال اختلاف آفرینی هستند و به 

این موضوع دامن می زنند.
وزیر اقتصــاد در مــورد تبدیل مجوزهــای کاغذی به 
الکترونیکی )شناســه یکتا(، گفــت: میزهای خدمت با 

همکاری خوب اتاق اصناف ایران و تولیدکنندگان ایجاد 
شــده و روزانه مجوزهای کاغذی به الکترونیکی تبدیل 
و هر روز عــدد نهایی اعلام می شــود.خاندوزی تصریح 
کرد: مصر هســتیم که حکم قانون را اجرایی کنیم؛ زیرا 
قانون الزام کرده که دو ســال بعد از اجرا قانون تسهیل 
صــدور مجوزهای کســب و کار، باید تمــام مجوزهای 
کاغذی پیشین به مجوز الکترونیکی تبدیل شود که این 
موضوع در حال اجرا اســت.وی ادامــه داد: به نظر ما از 
این بــه بعد یک فضای جدیدی در حــوزه مجوزگیری 
دســتگاه های دولتی و اصناف کشور با فعالان اقتصادی 
ایجاد خواهد شــد و به یک تعاملات بسیار سهل، سریع، 
هوشــمند و برخط صدور مجوز وارد خواهیم شــد که 
 شــیرینی آن به کام تولیدکننــدگان و فعالان اقتصادی 

خواهد بود.

انتشار گواهی اوراق سپرده خاص تصمیم دولت بود


